
 
 
                                                      PROTOKÓŁ  Nr XXII/2016 
 
z XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 4 sierpnia  2016 r. w budynku administracyjnym Urzędu 
Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8ºº do 9.15.  
 
                                Ad.1.  Otwarcia XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy,  radnego 
powiatu Roberta Gwoździa,  Komendanta Policji Janusza Grędę,  sołtysów i kierowników referatów Urzędu 
Gminy oraz pozostałych gości .   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 14 –tu radnych obecnych jest   
14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia: 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Przyjęcie porządku XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3. Wręczenie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej nowo wybranemu radnemu zaświadczenia o 
wyborze. 
4. Złożenie ślubowania przez radnego. 
5. Przyjęcie Protokołu z XXI Sesji Rady Gminy. 
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXI Sesji Rady Gminy       Solec- Zdrój. 
7. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.  
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Podjęcie uchwał: 
a/ w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2016 rok, 
b/ w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego w Zborowie , 
c/  w sprawie zmiany preliminarza  wydatków na 2016 rok z zakresu przeciwdziałania alkoholizmowi. 

10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
11.Wolne wnioski i zapytania. 
12. Zakończenie obrad. 
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.  
                               Ad.3. Następnie Z-ca Przewodniczącego Komisji Wyborczej Kazimierz Bartnik odczytał 
protokół Gminnej Komisji Wyborczej z przeprowadzonego w dniu 26 czerwca br. wyboru radnego  do Rady 
Gminy Solec-Zdrój oraz wręczył nowo wybranemu radnemu  Krzysztofowi Galusowi   zaświadczenie o wyborze  
do Rady Gminy Solec-Zdrój.  
                             Ad.3. Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek  odczytał rotę ślubowania : 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego  sprawować godnie, 
rzetelnie i  uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”.  
Pan Krzysztof Galus złożył ślubowanie.  
W związku z zaprzysiężeniem radnego skład Rady Gminy na XXII Sesji wyniósł 15 radnych. 
                                 Ad.5. Nikt z obecnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z XXI Sesji Rady Gminy. 
Protokół uznany został za przyjęty .                                
                                 Ad.6. Sekretarz Gminy Barbara Simon przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał 
podjętych na XXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                              Ad.7. Następnie Sekretarz Barbara Simon  przedstawiła informację o zarządzeniach wydanych  
w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu. 
                               Ad.8. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny Czesław Zeliasz: 
- wykosić pobocza przy drogach gminnych w Piestrzcu. 
Radny Paweł Koźbiał: 
- do powiatu: kiedy odbędzie się remont drogi przez Strażnik? 
- do wójta: co ze ścieżkami rowerowymi, które mają być robione wspólnie z Lasami Państwowymi? 
Radny Włodzimierz Grabda: 
-  podziękował za usunięcie zakrzaczeń na drodze powiatowej do Żukowa oraz wykopanie rowów przy drodze do 
Gadawy, 
- co ze ścieżkami rowerowymi przez Piasek Mały do Radzanowa? 
Radny Antoni Kołkowski: 
-  pobocza drogi powiatowej przez Żuków nie zostały oczyszczone. 
Radny  Jan Żubrowski: 
- na  działce szkolnej w Piasku Małym zostały zmagazynowane gałęzie usunięte podczas czyszczenia  rowu , 



- weszła w życie nowa ustawa rolna budząca wiele kontrowersji dotyczących  kupna i sprzedaży ziemi . Czy 
znane są jakieś problemy z tym związane? 
- Nasza gmina nie kontynuuje już współpracy z Niemirowem. Jak wygląda natomiast współpraca z gminami 
uzdrowiskowymi? 
- W dalszym ciągu nie została uruchomiona rehabilitacja w ośrodku zdrowia w Solcu-Zdroju. Czy w ogóle będzie 
to możliwe? 
Radny Andrzej Kopeć:  
- do powiatu: podczas burzy został wymyty chodnik przed Rzoską na drodze do Wełnina 
               Ad.9a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekty uchwał  były 
omawiane na posiedzeniach komisji i otrzymały ich rekomendację. 
Następnie odczytał projekt uchwały w zmiany budżetu na 2016 rok. 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod głosowanie . 
Za udzieleniem absolutorium głosowało 14 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 1 radny .  
Uchwała nr XXII/112/2015 w sprawie zmiany  budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2016 rok – w załączeniu. 
                       Ad.9b/  Drugą odczytaną i poddaną pod głosowanie była uchwała w sprawie utworzenia Punktu 
przedszkolnego w Zborowie.   
Nikt z radnych  nie zgłosił uwag. 
Uchwała została przyjęta 14-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 1 – wstrzymujący się. 
Uchwała nr XXII/113/2016 w sprawie  utworzenia Punktu  Przedszkolnego w Zborowie– w załączeniu. 
                         Ad.9c/ Nie budziła zastrzeżeń uchwała w sprawie zmiany preliminarza wydatków na 2016 rok z 
zakresu przeciwdziałania alkoholizmowi. 
 Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta 14-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 1 – wstrzymujący się. 
Uchwała nr XXII/114/2016 w sprawie  zmiany preliminarza wydatków na 2016 rok z zakresu przeciwdziałania 
alkoholizmowi – w załączeniu. 
                          Ad.10.  Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili: 
Sekretarz Gminy Barbara Simon: 
- pobocza dróg gminnych są na bieżąco, systematycznie wykaszane, w Piestrzcu również odbędzie się 
czyszczenie poboczy,  
- realizacja projektu budowy ścieżek edukacyjno-przyrodniczych przy współudziale Lasów Państwowych jest na 
etapie uzgodnień, 
- ścieżki rowerowe z Solca-Zdroju przez Radzanów również będą budowane, 
- zgodnie z nowymi przepisami ustawy o gruntach rolnych każdy może zakupić działkę do 30 arów. Przy zakupie 
większej działki  chętny musi spełniać pewne warunki. Urząd wydaje  stosowne zaświadczenia, niezbędne przy 
zakupie, 
- z uwagi na zmiany personalne ustała oficjalna współpraca z Urzędem w Niemirowie.  
- NFZ nie ogłosił w lipcu nowych kontraktów na usługi rehabilitacyjne. Urząd wystosował pismo wyrażające chęć 
zawarcia kontraktu na te usługi. 
Radny powiatu Robert Gwóźdź: 
- pobocza drogi przez Żuków nie zostały oczyszczone z powodu awarii maszyny. Po naprawie sprzętu prace 
zostaną przeprowadzone, 
- ministerstwo określiło nowe parametry  dróg , na których planowany jest  remont  ze środków pomocowych. 
Wymagane jest 20-metrowe  światło drogi , czego droga przez Strażnik nie posiada. W tej chwili nie wiadomo jak 
ta sprawa zostanie rozwiązana, 
- gałęzie z działki zostaną usunięte, 
- remont chodnika w Wełninie w dniu dzisiejszym zostanie skończony. 
                       Ad.11. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
Pan Robert Gwóźdź:  
- Przedstawił sytuację szpitala w Busku-Zdroju: szpital został wyposażony w najnowszy tomograf komputerowy, 
nowoczesne usg, laboratorium posiada najlepszy sprzęt, żaden oddział nie został zlikwidowany, utworzono 
natomiast poradnię onkologiczną pod nadzorem kliniki onkologicznej w Krakowie.  
Pan Jan Żubrowski: 
-NFZ posiada wysoką nadwyżkę finansową, która powinna być przekazana placówkom zdrowotnym. Szpitale w 
dużej mierze wyposażone są w nowoczesny sprzęt ze środków pochodzących  ze zbiórki WOŚP.  
Pan Robert Gwóźdź: 
- Szpital jest zadłużony ponieważ NFZ nie zwraca należności za świadczenia wykonane ponad obowiązujący 
limit. Poza tym duże środki pieniężne idą na wymagany przez ISO cokwartalny przegląd sprzętu. 
- uruchomiony został oddział geriatryczny. 
Pan Antoni Kołkowski: 
- Na następną Sesję zaprosić dyrektora szpitala Grzegorza Lasaka. 
Pan Stanisław Żelazny: 
- Czy wymóg posiadania  20-metrowego świata drogi dotyczy wszystkich dróg? 
Pan Robert gwóźdź: 
- Wymóg ten dotyczy dróg , na które zostały przyznane środki pomocowe na  przebudowę bądź na usuwanie 
skutków powodzi. 
 



Pan Czesław Sztuk – właściciel uzdrowiska w  Solcu-Zdroju: 
- Właściciele pensjonatów w Solcu-Zdroju chcą kupować od uzdrowiska wodę siarkową na zabiegi . Posiada już 
zezwolenie na wykonanie nowego odwiertu . Po wykonaniu odpowiednich prac będzie  można doprowadzić wodę 
siarkową do  domów zainteresowanych osób. Uważa, że  podczas prac rewitalizacyjnych w Solcu-Zdroju należy 
mieć na uwadze fakt, że będzie budowany również siarkociąg. Z kolei wykonywanie w pensjonatach kąpieli 
siarkowych będzie wymagało odprowadzenia ścieków pokąpielowych, do czego potrzebna jest odpowiednia 
kanalizacja. Powyższy problem powinien być rozważony przed wykonaniem rewitalizacji Solca-Zdroju. 
                       Ad.12. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady Paweł Patrzałek  
dokonał zamknięcia XXII  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek 
 

 
 
 
 
 


